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Almaty as a Cultural Center
Russian transcript:

Алмата - культурный центр Казахстана. В Алмате люди другие. Я думаю во всех странах в южных и северных регионах люди немного отличаются. В Алмате люди более практичные, они более жестко держатся за "денежку". Я думаю, это связано с тем, что идет обмен культурами в Южном Казахстане, и много чего переняли у других народов.

На улицах можно встретить больше молодежи, чем в Усть-Каменогорске, потому что в Алмате сосредоточено очень много институтов, университетов, колледжей и других учебных заведений. Я сказал бы, это молодежный город. В Алмате очень интересно. Можно пойти на площадь. На площади всегда вечером очень много народу, интересно, можно общатся. Там скейтбордистов можно встретить, велосипедистов. Можно пойти на канатную дорожку [название канатной дорожки в Алмате]. Это, в общем, такое место, садишься на канатную дорожку, она тебя везет на вершину горы. Особенно вечером надо ездить туда, и с вершины горы видно всю Алмату.

Капчагай - это озеро недалеко от Алматы. Тоже хорошее место для отдыха.

Можно в клуб сходить. В Алмате очень много клубов. Клубы по музыкальным направлениям. Если пойти, допустим, в один клуб, я не буду рекламироваться, то там можно встретить только техно музыку. В другом клубе R’n’B музыка. Приглашаются разные ди-джеи. Есть общедоступные (клубы), где цена билета не очень, а есть, такие, VIP.
English translation:
Almaty is a cultural center of Kazakhstan. In Almaty people are different (from my hometown). I think in every country people are different in south and north. In Almaty people are more practical, stricter about money. I think it depends on the cultural exchange in south Kazakhstan. Much has been adopted from other nations.

There is more youth than in Ust-Kamenogorsk because there are more institutes, universities, colleges and other educational institutions in Almaty. I would say that Almaty is a youth city. There is much going on in Almaty. One can go to the central square. In the evening there are always a lot of people. It’s interesting. One can communicate to the others. One can meet skateboarders, cyclists. Cable-way [the speakers mentions the name in Kazakh] is one of the entertainments. You go to the cable-way and it takes you to the top of the mountain. You better go there in the evening so you can see the whole city from the mountain.
Kapchagai is a lake near Almaty, also a good place for vacation.

You can go clubbing. There are a lot of clubs in Almaty. I mean dance clubs. If you go to one club, for example, I won’t be advertising, there will be only techno music. In other clubs they play R & B only. Clubs invite different DJs. There are clubs of moderate price, where the cover charge is not very high, and there are VIP clubs as well.
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